

04 APR, 2022

Lawatan Ronald langkah perkukuh sektor agromakanan

Utusan Borneo Sabah, Malaysia

Page 1 of 3

Lawatan Ronald langkah perkukuh sektor agromakanan

la amat penting untuk sektor agromakanan negara sejajar dengan hala tuju dan perancangan MAFI menerusi DAN 2.0

KUCHING: Lawatan kerja tiga hari ke Sarawak oleh Menteri Pertanian dan Industri Makanan Datuk Seri Dr Ronald Kiang baru-baru ini menjadi platform kepada kerajaan persekutuan dan negeri, kumpulan sasaran serta pemain industri untuk membincangkan pendekatan bagi meningkatkan lagi pengeluaran pertanian dan memperkukuhkan keselamatan makanan negara.

Lawatan tersebut dilihat amat penting untuk sektor agromakanan negara sejajar dengan hala tuju dan perancangan Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (MAFI) menerusi Dasar Agromakanan Negara 2021-2030 (DAN 2.0)

Lawatan julung kali Ronald ke negeri ini bermula pada Khamis dengan kunjungan hormat ke atas Premier Sarawak Datuk Patinggi Tan Sri Abang Johari Tun Openg di Wisma Bapa Malaysia di sini yang mana melibatkan perbincangan tentang beberapa isu, termasuk keselamatan makanan dan pembabitkan sektor swasta untuk membantu kerajaan membangunkan sektor agromakanan.

Pada sidang media hari sama, Ronald berkata, kementerian telah memperuntukkan RM150 juta untuk membangunkan sektor agromakanan di Sarawak.

Beliau menambah, peruntukan tersebut yang akan disalurkan menerusi pelbagai agensi dan jabatan berkaitan sektor agromakanan bakal memberi manfaat kepada subsektor seperti perladangan dan penternakan.

"Salah satu perkara yang ingin dicapai oleh kerajaan persekutuan ialah melihat sektor agromakanan dimodernkan dan diuruskan secara efisien, dan pada masa sama menggunakan teknologi terkini untuk mengurangkan kos operasi dan bergantun-



SAMPAIKAN: Ronald (dua kiri) menyampaikan cek curi berjumlah RM192,032.10 kepada wakil PENESA pada majlis tersebut. Turut kelihatan Timbalan Menteri Pemodenan Pertanian dan Pembangunan Wilayah II, Maclaine Ben (kanan).

ngan kepada barangan import, selain meningkatkan produktiviti," kata Ronald.

Juga pada Khamis, Ronald menghadiri majlis 'MAFI Luncheon Talk with Industry Players' di Dewan

masuk agensi dan jabatan yang berkepentingan dalam sektor agromakanan.

Majlis itu bertujuan memperkukuhkan Agenda Keselamatan Makanan Negara melalui idea, pandangan dan

yang dikemukakan oleh Ronald ialah pembukaan semula sempadan negara pada 1 April bakal merangsangkan lagi industri agromakanan.

"Sebelum ini terdapat sekatan dikenakan ke atas

secara tidak langsung daripadanya."

Pada masa sama, Ronald turut menyampaikan dividen kepada Persatuan Nelayan Negeri Sarawak (PENESA) berjumlah RM192,032.10, selain peruntukan kepada Persatuan Nelayan Kawasan (PNK) Satang Biru berjumlah RM50,000 untuk melaksanakan Projek Sportsfishing KUNITA.

Pada Jumaat, Ronald melakukan lawatan ke Kawasan Pembangunan Pertanian Bersepadu (IADA) Batang Lupar untuk meninjau tapak penanaman padi di Stumbin dan Tanjung Bijat di Sri Aman, kira-kira 190km dari sini.

Beliau turut melawat program Smart Sawah Berskala Besar (Smart SBB) di mana beliau menyifatkan program itu 'dijangka meningkatkan pendapatan petani sehingga 50 peratus menerusi mekanisasi perladangan dan fasiliti infrastruktur yang lengkap.'

"Shingga Mac 2022, pro-



KUNJUNGAN: Ronald menandatangani sepanduk untuk menandakan lawatannya ke tapak Smart SBB di Tanjung Bijat, Sri Aman.

Majma' Tunku Abd Halim Mu'adzam Shah di sini untuk berdialog dengan para pemain industri dalam sektor agromakanan meliputi subsektor perikanan, tanaman, penternakan dan seluruh rantaian agromakanan ter-

cadangan yang dikemukakan oleh para pemain industri dalam hala tuju sektor agromakanan, terutama berhubung keselamatan makanan sejajar dengan keperluan semasa.

Salah satu perkara utama



TINJAU: Ronald (depan, tengah) meninjau Medan Niaga Satok yang sedang menjalani kerja-kerja naik taraf. Turut kelihatan di kiri Ronald ialah Pengarah FAMA Sarawak, Abdul Ja'afar Lian.

restoran, kafe, hotel dan lain-lain, namun dengan pembukaan semula sempadan negara yang ditutup susulan penularan pandemik COVID-19 di negara ini, saya percaya sektor agromakanan akan mendapat manfaat

gram Smart SBB di Sarawak dilaksanakan di bawah seliaan IADA Batang Lupar, dengan kolaboratif Advansia (Sarawak) Sdn Bhd, membabitkan kawasan seluas 60 hektar di L2 dan L3 Tanjung Bijat Sri Aman untuk musim



04 APR, 2022

Lawatan Ronald langkah perkukuh sektor agromakanan

Utusan Borneo Sabah, Malaysia

Page 2 of 3

utama 2021 dan luar musim 2022.

“Program tersebut melibatkan sejumlah 245 peserta untuk kedua-dua musim,” katanya,

Ronald turut menyuarakan harapan agar lebih banyak pemain industri, terutama syarikat peneraju di bawah program Smart SBB, akan tampil dengan idea dan inovasi baharu supaya program tersebut dapat dibangunkan bukan hanya untuk padi, tetapi juga tanaman lain.

Beliau turut menyaksikan pertukaran dokumen memorandum kolaboratif (MoC) di antara MAFI dan Syarikat Padiberas Nasional Bhd (BERNAS) untuk operasi Pusat Pemprosesan dan Pengeluaran Benih Padi Bertauliah Stumbin (SPPC).

“Harapan saya juga kolaboratif strategik antara MAFI dan BERNAS ini akan menjadikan padi dan subsektor beras di Sarawak lebih kompetitif dalam rantaian industri.

“MAFI turut menyokong aspirasi dan usaha kerajaan Sarawak memodenkan sektor pertanian bagi pengeluaran padi yang tinggi untuk pasaran tempatan, sekali gus mengurangkan kebergantungan kepada beras import,” katanya.

Pada Jumaat, Ronald turut menghadiri majlis makan malam di sebuah hotel di sini, di mana beliau dipetik sebagai berkata, sebuah jawatankuasa khas akan diwujudkan untuk mengadakan mesyuarat rasmi bagi memperkukuhkan hubungan di antara kementeriannya dan Kementerian Pemodenan Pertanian dan Pembangunan Wilayah (MANRED) untuk menangani cabaran dalam keselamatan makanan.

Beliau berkata, ia adalah hasil daripada perbincangan dengan Menteri MANRED, Dato Sri Dr Stephen Rundi Utom yang turut hadir pada

majlis tersebut.

“Terdapat keperluan untuk pembabitian dan pertemuan antara kementerian di peringkat persekutuan dan negeri. Pertemuan ini tidak harus hanya sekali, sebaliknya perlu lebih kerap diadakan.

“Sebab itulah kami mencapai persetujuan untuk membentuk jawatankuasa khas terdiri daripada para pegawai MAFI dan MANRED. Kami akan terus bekerjasama untuk mencari jalan terbaik menjamin keselamatan makanan negara,” kata Ronald.

Ronald mengakhiri lawatan kerja beliau ke Sarawak dengan ‘walkabout’ di Medan Niaga Satok di sini pagi Sabtu untuk meninjau kemajuan kerja-kerja naik taraf di situ.

Medan niaga tersebut sedang menjalani naik taraf dan penambahbaikan yang dijalankan oleh Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) dan kerajaan Sarawak.

“Kerajaan negeri juga telah menyumbang RM7 juta untuk kerja-kerja naik taraf Pasar Satok ini, sekali gus membuktikan hubungan kerja erat antara kerajaan negeri dan persekutuan.

“FAMA juga akan melaksanakan penambahbaikan di pasar-pasar seluruh Sarawak, dengan tambahan RM7 juta telah diperuntukkan di bawah Rancangan Malaysia Ke-12 (RMK12) untuk menaik taraf 15 pasar di negeri ini.

“FAMA akan terus memainkan peranannya sebagai sebuah agensi pemasaran untuk menyokong usahawan agro mewujudkan suasana mesra perniagaan bagi semua pihak berkepentingan,” kata Ronald, sambil menambah, kerja-kerja naik taraf Medan Niaga Satok akan dilaksanakan secara berperingkat dengan pembinaan bangunan parkir bertingkat dan Blok C dijadual siap sepenuhnya tidak lama lagi.



04 APR, 2022

Lawatan Ronald langkah perkukuh sektor agromakanan

Utusan Borneo Sabah, Malaysia

Page 3 of 3

SUMMARIES

La amat penting untuk sektor agromakanan negara sejajar dengan hala tuju dan perancangan MAFI menerusi DAN 2.0

K U C f f I N G : Lawatan kerja tiga hari ke Sarawak oleh Menteri Pertanian dan Industri Makanan Datuk Seri Dr Ronald Kiandee barubaru ini menjadi platform kepada kerajaan persekutuan dan negeri, kumpulan sasaran serta pemain industri untuk membincangkan pen - dekatan bagi meningkatkan lagi pengeluaran pertanian dan memperkukuhkan keselamatan makanan negara.